

# COVID-19 : 1 kes baharu disahkan

Oleh : Dk. Siti Redzaimi Pg. Haji Ahmad  
Foto : Muhammad Asri Haji Awang Abas

**BERAKAS**, Selasa, 1 Disember. - Satu kes baharu jangkitan COVID-19 disahkan di negara ini, yang menjadikan jumlah keseluruhan kes COVID-19 di negara ini meningkat kepada 151 orang.

Perkara tersebut dimaklumkan oleh Menteri Kesihatan, Yang Berhormat Dato Seri Setia Dr. Awang Haji Md. Isham bin Haji Jaafar semasa Sidang Media bagi Situasi Terkini Jangkitan COVID-19 di Negara Brunei Darussalam (NBD) yang diadakan petang tadi di Dewan Al-'Afiyah, Kementerian Kesihatan.

Menurut Yang Berhormat, Kes 151 ialah seorang perempuan, berumur 26 tahun, yang tiba ke NBD dari Nepal melalui Kuala

Lumpur pada 20 November 2020 dengan menaiki Penerbangan Diraja Brunei BI874.

"Beliau tidak mempunyai sebarang tanda-tanda jangkitan dan pada masa ini, berada di Pusat Pengasingan Kebangsaan bagi pemantauan dan rawatan. Pengesanan kontak (*contact tracing*) telah mengenal pasti dua orang kontak terdekat yang mana ujian awal menunjukkan kesemua kontak kes ini adalah negatif bagi COVID-19," jelas Yang Berhormat.

Dengan pengesanan kes ini tambah Yang Berhormat, terdapat tiga kes aktif sedang dirawat di Pusat Pengasingan Kebangsaan, manakala jumlah kes yang telah disahkan sembuh ialah sebanyak

145 orang.

Yang Berhormat menegaskan, setakat ini sebanyak 10 kes import disahkan sejak kes jangkitan tempatan terakhir dilaporkan pada 6 Mei 2020, di mana dengan ini, NBD mencatatkan 209 hari tanpa kes jangkitan tempatan COVID-19.

Pada hari ini, seramai 484 orang sedang menjalani pengasingan diri mandatori di pusat-pusat pemantauan yang telah ditetapkan oleh kerajaan, iaitu mereka yang baru tiba ke negara ini setelah melakukan perjalanan dari luar negara. Setakat ini, seramai 8,684 orang menamatkan pengasingan diri mandatori di kemudahan - kemudahan berkenaan.

Dalam tempoh 24 jam yang lalu, sebanyak 99 sampel diuji bagi virus SARS-CoV-2 yang membawa jumlah keseluruhan ujian makmal dijalankan sejak

Januari 2020 kepada 77,493 ujian.

Kementerian Kesihatan ingin mengingatkan orang ramai untuk mengamalkan tanggungjawab sosial masing-masing dengan mengamalkan kebersihan diri, etika bersin yang betul, digalakkan memakai sungkup muka (*face mask*) apabila berada di tempat-tempat awam yang penuh sesak dan jika merasa kurang sihat, tidak menghadirkan diri ke tempat-tempat awam dan majlis-majlis keramaian.

Sebagaimana peruntukan di bawah Akta Penyakit Berjangkit (Penggagal 204), orang ramai adalah dikehendaki untuk mematuhi segala peraturan dan arahan yang telah dikeluarkan dan masih berkuat kuasa semasa pandemik COVID-19 ini.

Kementerian Kesihatan akan terus memantau situasi wabak di negara ini serta di peringkat serantau dan global dan akan memaklumkan kepada orang ramai mengenai sebarang perubahan mengenai situasi wabak COVID-19, jika perlu dari semasa ke semasa.



**YANG** Berhormat Menteri Kesihatan semasa Sidang Media berkenaan.

Untuk maklumat lanjut dan perkembangan terkini, orang ramai boleh melayari Laman Sesawang Kementerian Kesihatan, iaitu [www.moh.gov.bn](http://www.moh.gov.bn) atau menghubungi Talian Nasihat Kesihatan 148 atau melalui aplikasi BruHealth.

## MoU perkukuh kerjasama strategik



**YANG** Berhormat Menteri Kebudayaan, Belia dan Sukan (tengah) semasa menandatangani MoU di antara KKBS bersama Kolej Pengajian Siswazah Antarabangsa (IGS).

Oleh : Hajah Siti Zuraiyah Haji Awang Sulaiman  
Foto : Azmah Haji Ahad

**BERAKAS**, Selasa, 1 Disember. - Kementerian Kebudayaan, Belia dan Sukan (KKBS) terus mengembangkan rakan-rakan strategik dalam pelbagai bidang kerjasama melalui Penandatanganan Memorandum Persefahaman (MoU) di antara KKBS bersama institusi-institusi pengajian tinggi awam dan swasta tempatan iaitu Universiti Islam Sultan Sharif Ali (UNISSA), Universiti Teknologi Brunei (UTB), Kolej Universiti Perguruan Ugama Seri Begawan (KUPU SB) dan Kolej Pengajian Siswazah Antarabangsa (International Graduate Studies-IGS).

Majlis Penandatanganannya berlangsung petang tadi di Dewan Kuliah, Stadium Negara Hassanal Bolkiah, di sini.

Menandatangani MoU bagi pihak KKBS ialah Setiausaha Tetap (Pengurusan Strategi dan Dasar), KKBS, Pengiran Haji Mohd. Hasnan bin Pengiran Haji Ali Hassan.

Manakala mewakili institusi-institusi pengajian tinggi awam dan swasta ialah Rektor UNISSA, Dr. Haji Norarfan bin Haji Zainal; Naib Canselor UTB, Profesor Dr. Dayang Hajah Zohrah binti Haji Sulaiman; Ra'es KUPU SB, Dr. Haji Adanan bin Haji Basar dan Ketua Pegawai Eksekutif (CEO) IGS, Dr. Azaharaini bin Haji Mohd

Jamil.

Penandatanganan MoU tersebut disaksikan oleh Menteri Kebudayaan, Belia dan Sukan, Yang Berhormat Mejar Jeneral (B) Dato Paduka Seri Haji Aminuddin Ihsan bin Pehin Orang Kaya Saiful Mulok Dato Seri Paduka Haji Abidin selaku tetamu kehormat majlis.

Dalam usaha mendukung tithah Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam mengenai penggunaan pendekatan 'Whole of Nation' untuk meningkatkan kualiti kehidupan rakyat terutama sekali dalam menyahut pergolakan Revolusi Industri Keempat (4IR), maka melalui MoU seumpama ini akan mengukuhkan lagi kerjasama strategik di antara pihak KKBS dengan rakan-rakan strategik khususnya dengan institusi-institusi pendidikan tinggi awam dan swasta tempatan dalam bidang-bidang tertentu selaras dengan salah satu objektif strategik yang terkandung di dalam Pelan Strategik KKBS 2020-2024 iaitu 'Meningkatkan Kerjasama Strategik Melalui Pendekatan Seluruh Negara'.

Antara lain bidang kerjasama termasuk pertukaran idea-idea, lawatan dan maklumat dalam bidang berkaitan; pelaksanaan

kajian penyelidikan, pemuliharaan, penerbitan dan pendokumentasian hasil penyelidikan; akses kepada bahan, sumber perpustakaan; penggunaan fasiliti dan pembentukan teknologi digital, perisian maklumat dan inovasi.

Terdahulu, dalam ucapannya, Setiausaha Tetap (Pengurusan Strategi dan Dasar), KKBS berkata bahawa di bawah memorandum ini juga akan dijalankan kerjasama dalam program peningkatan kapasiti dan penempatan kerja / industri mengikut keperluan; program-program kebelaian, kemasyarakatan dan sosial dalam meningkatkan kemandirian; mengadakan aktiviti pembangunan sosioekonomi melalui *entrepreneurship* dan kerjasama dalam bidang-bidang lain yang dipersetujui bersama oleh kedua-dua pihak.

"Bertitik tolak dari penandatanganan Memorandum-Memorandum Persefahaman ini, KKBS, insyaaAllah, akan terus mengorak langkah ke hadapan untuk meningkatkan lagi jalinan kerjasama dengan rakan-rakan strategik yang lain sama ada dari agensi-agensi kerajaan, pihak swasta mahupun NGOs," ujarnya.

Turut hadir pada majlis tersebut, Setiausaha - setiausaha Tetap, Pengarah-pengarah, Ketua-ketua Jabatan, Pegawai-pegawai Kanan dari KKBS dan juga pegawai-pegawai kanan dari keempat-empat Institusi-institusi Pengajian Tinggi.

## Belum ada vaksin diberikan di mana-mana negara

**BERAKAS**, Selasa, 1 Disember. - Bila seseorang masuk ke negara ini, ia perlu melakukan *pre-departure swab* tetapi masih akan menjalani kuarantin apabila tiba di negara ini.

Seperti kes yang didapati pada hari ini, mereka yang masuk ke negara ini memang sudah menjalani *pre-departure swab* tetapi terdapat salah seorang daripada mereka yang positif.

Menteri Kesihatan, Yang Berhormat Dato Seri Setia Dr. Awang Haji Md. Isham bin Haji Jaafar menjelaskan demikian semasa sesi soal jawab pada Sidang Media bagi Situasi Terkini Jangkitan COVID-19 di Negara Brunei Darussalam (NBD) yang diadakan petang tadi di Dewan Al-'Afiyah, Kementerian Kesihatan.

Walaupun kita membenarkan orang masuk ke negara ini, kata Yang Berhormat, mereka ini adalah *essential traveller*, di mana mereka bertugas di negara ini atau ahli keluarganya bertugas di sini.

Menyentuh mengenai *mass gathering*, pada masa ini, menurut Yang Berhormat, ia adalah tertakluk kepada keadaan sekeliling, terutama negara-negara jiran.

Jadi pada masa ini, belum lagi ada rencana untuk mengurangkan

penjarakan selanjutnya, jelas Yang Berhormat.

"Mengetahui vaksin pula, ia hanyalah andaian yang dibuat yang mana ia akan tiba di pada bulan Jun tahun hadapan tetapi pada hakikatnya belum dapat dipastikan bilakah waktu yang tepat.

"Setakat ini, belum ada vaksin yang boleh diberikan kepada umum di mana-mana negara sebagai sebahagian daripada program imunisasi mereka," ujar Yang Berhormat.

Jadi, tegas Yang Berhormat, ia belum berlaku dan seperti yang diterangkan sebelum ini, walaupun di negara luar sudah ada tetapi kita perlu menunggu giliran kita kerana ia memakan masa untuk dihasilkan dan penghantaran pun memakan masa.

Alhamdulillah, tambah Yang Berhormat, kita di negara ini mengikut Pertubuhan Kesihatan Sedunia (WHO) melalui COVAX, vaksin untuk NBD dihasilkan dari sana dan selebihnya adalah melalui bilateral.

Untuk membuka sempadan, bukan sahaja dari segi negara kita, tetapi juga perlu dilihat di bahagian rantau dan global, beberapa banyak *uptake* vaksin tersebut mengikut bilangan penduduk di sesebuah negara itu, terang Yang Berhormat lagi.

**"MENGENAI** vaksin pula, ia hanyalah andaian yang dibuat yang mana ia akan tiba di pada bulan Jun tahun hadapan tetapi pada hakikatnya belum dapat dipastikan bilakah waktu yang tepat.

**"Setakat ini, belum ada vaksin yang boleh diberikan kepada umum di mana-mana negara sebagai sebahagian daripada program imunisasi mereka".**